

**VILLAGE OF TIDE HEAD
REGULAR MONTHLY MEETING**

May 9, 2018

**OPENING OF MEETING AND WELCOMING
REMARKS**

The Regular Monthly meeting of the Tide Head Village Council was called to order by the Chairperson, Mayor Hunter at 7:00 P.M. in the Tide Head Council Room.

ATTENDANCE

Mayor Randy Hunter
Deputy Mayor Patrick Lanteigne
Councillor Cathy McDavid
Councillor Mark St.Onge
Administrator Angie Irvine
Two members for the public

APPROVAL OF AGENDA

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to approve the agenda as circulated. Motion carried.

DISCLOSURE OF INTEREST

None

APPROVAL OF MINUTES

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor McDavid that the minutes of the last regular meeting of April 11, 2018 and the minutes of the special meeting of April 23, 2018 be approved as circulated. Motion carried.

**BUSINESS ARISING FROM THE PREVIOUS
MINUTES**

None.

BILLS

The following bills were brought to the meeting and the financial statements to April 30, 2018.

**VILLAGE DE TIDE HEAD
RÉUNION MENSUELLE ORDINAIRE**

Le 9 mai 2018

**OUVERTURE DE LA RÉUNION ET MOTS DE
BIENVENUE**

Le Maire Hunter assume la présidence et ouvre la séance de cette réunion mensuelle ordinaire du conseil du Village de Tide Head à 19h00 dans la salle du conseil du Village de Tide Head.

PRÉSENCES

Randy Hunter, Maire
Patrick Lanteigne, Maire Suppléant
Cathy McDavid, Conseillère
Mark St.Onge, Conseiller
Angie Irvine, Administratrice
Deux membres du public

APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge d'approuver l'ordre du jour tel que distribué. Proposition adoptée.

RÉVÉLATION DE CONFLIT D'INTÉRÊT

Aucun

APPROBATION DES PROCÈS VERBAUX

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par la Conseillère McDavid que les procès verbaux de la dernière réunion régulière du 11 avril 2018 et de la réunion spéciale du 23 avril 2018 soient adoptés tel que distribués. Proposition adoptée.

**AFFAIRES DÉCOULANT DES PROCÈS-
VERBAUX**

Aucune.

FACTURES

Les factures suivantes sont apportées à la réunion ainsi que les états financiers au 30 avril 2018.

It was moved by Deputy Mayor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to approve the financial statements and the payment of these bills. Motion carried.

NEW BUSINESS

Disability Awareness Week – Proclamation

Mayor Hunter proclaimed the week of May 27 to June 1, 2018 as the disability awareness week. Proclamation read by Councillor McDavid.

National Health and Fitness Day– Proclamation

Mayor Hunter proclaimed the first Saturday in June as the National Health and Fitness Day in the municipality. Proclamation read by the administrator.

Nomination for the Deputy Mayor

Councilor St.Onge nominated Councillor McDavid as Deputy Mayor. Mayor Hunter asked three times if there were any other nominations. Councillor McDavid accepted the nomination.

Election of the Deputy Mayor

Mayor Hunter erred, this item as been table for the next meeting.

Appointment of signing officer

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to give signing authority to Councillor McDavid and remove Councillor Lanteigne as signing officer. Motion carried.

NB Police Association – Donation

It was moved by Councillor Lanteigne and seconded by Councillor St.Onge to donate \$50.00 to the NB Police Association. Motion carried.

AMANB-Convention

It was moved by Councillor St.Onge and seconded by Councillor McDavid to authorise the administrator to attend the Association of Municipal Administrators Convention. Motion carried.

Il est proposé par le Maire Suppléant Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge d'approuver les états financiers et le paiement de ces factures. Proposition adoptée.

AFFAIRES NOUVELLES

Semaine de la sensibilisations à la situation des personnes handicapées – Proclamation

Le Maire Hunter proclame la semaine du 27 mai au 1 juin 2018 la semaine de sensibilisation à la situation des personnes handicapées. Proclamation lue par la Conseillère McDavid.

Journée national santé et forme physique– Proclamation

Le Maire Hunter proclame le premier samedi du mois de juin la journée national santé et forme physique. Proclamation lue par l'administratrice.

Mise en candidature pour le Maire Suppléant

Le Conseiller St.Onge propose de nommer la Conseillère McDavid tant que Mairesse Suppléante. Maire Hunter demande trois fois s'il y a d'autres nominations. La Conseillère McDavid accepte la nomination.

Élection du Maire Suppléant

Le Maire Hunter a erré, cet item est disposé pour la prochaine réunion.

Nomination de signataire

Il est proposé par le Conseiller Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge d'accorder autorisation de signataire à la Conseillère McDavid et d'enlever Conseiller Lanteigne comme signataire. Proposition adoptée.

Association des Policiers du N.-B. – Donation

Il est proposé par le Conseiller Lanteigne et appuyé par le Conseiller St.Onge de faire une donation de 50,00\$ à l'Association des Policiers du N.-B. Proposition adoptée.

Conférence de l'AAMNB

Il est proposé par le Conseiller St.Onge et appuyé par la Conseillère McDavid d'autoriser l'administratrice d'assister à la convention des administrateurs municipaux. Proposition adoptée.

SSHS Graduation

It was moved by Councillor McDavid and seconded by Councillor Lanteigne to donate \$100.00 to the SSHS Graduation. Motion carried.

THFD-Donation

It was moved by Councillor McDavid and seconded by Councillor St.Onge to donate \$200.00 to the Tide Head Volunteer Fire Brigade for their Celebration Dinner. Motion carried.

MAYOR'S REPORT

Mayor Hunter reported on meetings he attended this past month.

April 19th the Mayor's Forum meet with a paramedic who is asking for the Mayors support on his campaign requesting a cardiac unit at the hospital.

April 26 was the RSC's meeting; the major item on the table at the present is the recycling program. The situation with Highway 11 was also addressed. The Minister has been invite to meet with the board members regarding the road conditions.

April 30th, the Nursing home meeting. The situation regarding the lack of staff still persists.

COMMITTEE REPORTS

Fire Department

The brigade did not receive any calls this past month. Councillor St.Onge gave an update on the renovation for the municipal building.

Human Resource

Councillor McDavid announced the name of the students hired for summer employment.

Rotary Club

The Rotary Club will be hosting a Mother's Day Lobster supper May 12. Tickets are \$25.00.

EMO

Councillor Lanteigne mentioned the Village has a potential candidate for the coordinator position.

Restigouche RSC – Planning

There was no building permit for the past month.

Graduation SSHS

Il est proposé par la Conseillère McDavid et appuyé par le Conseiller Lanteigne de faire une donation de 100,00\$ pour la graduation du SSHS. Proposition adoptée.

Donation pour la Brigade d'incendie de Tide Head

Il est proposé par la Conseillère McDavid et appuyé par le Conseiller St.Onge de faire une donation de 200,00\$ à la Brigade d'incendie de Tide Head pour leur souper de célébration. Proposition adoptée.

RAPPORT DU MAIRE

Le Maire Hunter a rapporté sur les réunions dont il a assisté.

Le 19 avril le Forum des Maires on rencontré un paramédic, celui ci demande l'appui des Maires envers sa campagne sollicitant une unité cardiaque pour l'hôpital.

Le 26 avril était la réunion de la CSR, l'item majeur sur la table a ce moment est le programme de recyclage. La situation concernant l'autoroute 11 a aussi été adressé. Le Ministre a été invité pour rencontrer les membres au regard de la condition des routes.

Le 30 avril était la réunion pour le foyer des soins. La situation concernant le manque d'employé persiste encore.

RAPPORTS DES COMITÉS

Service des incendies

La brigade n'a pas reçu d'appel le mois dernier. Le Conseiller St.Onge a fait une mise à jour des rénovations pour l'édifice municipal.

Resource Humaine

La Conseillère McDavid a annoncé le nom des étudiants embauchés pour l'emploi d'été.

Club Rotary

Le Club Rotary tiendra un souper d'homard pour la Fête des Mères. Les billets sont 25,00\$.

OMU

Le Conseiller Lanteigne mentionne que le village à un candidat potentiel pour le poste de coordonnateur.

CSR du Restigouche

Il n'a pas eu de permit de construction le mois dernier.

Crime Stopper

Roger Duguay gave a report on the meeting he attended last month. The organisation is looking for volunteers to fill the positions for secretary and vice president.

Échec au Crime

Roger Duguay a donné un rapport sur la dernière réunion dont il a assisté. L'organisation est à la recherche de bénévoles pour combler le poste de secrétaire et vice président.

NEXT MEETING

The next regular meeting will be held on June 13, 2018 at 7:00 P.M.

PROCHAINE RÉUNION

La prochaine réunion régulière aura lieu le 13 juin 2018 à 19h00.

ADJOURNMENT

It was moved by Councillor Lanteigne to adjourn the meeting at 7:20 P.M.

LEVÉE DE LA SÉANCE

La séance est levée à 19h20 sur une proposition par le Conseiller Lanteigne.

Randy Hunter
Mayor/Maire

Angie Irvine
Administrator / Administratrice